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تریبون

انتخابات تیروکمان مخفیانه و با حاشیه های زیاد برگزار شد

دوست وزیر رئیس شد، داورزنی مهندس!

هزینه 1.8 میلیون یورویی یا استاندارد نبودن ورزشگاه ها؟

ویدیو چک- فوتبال ایران؛ محال است!

شــهروند|  همان طور که پیش بینی 
می شد معاون وزیر ورزش توانست به عنوان 
برنــده از مجمــع انتخاباتی فدراســیون 
تیراندازی با کمان خارج شــود تا حرف و 
حدیث ها درباره مهندســی انتخابات این 

فدراسیون به اوج برسد.
انتخابات پشت درهای بسته

در شــرایطی که خبرنگاران خودشان را 
برای پوشش مجمع انتخاباتی فدراسیون 
تیراندازی با کمان به آکادمی ملی المپیک 
رســانده بودنــد، از ورود آنها با دســتور 

داورزنی جلوگیری شــد. این برای نخســتین بار در 
سال های اخیر بود که مجمع انتخاباتی بدون حضور 
رسانه ها برگزار می شد و با توجه به شائبه های پیش از 
انتخابات انتقادات را به اوج رساند. البته برای رأی گیری 
خبرنگاران به مجمع دعوت شــدند، امــا این بار آنها 
انتخابات را تحریم کردند تا به جز اعضای مجمع کسی 

شاهد پیروزی غلامرضا شعبانی بهار نباشد. 
معاون وزیر جانشین رئیس پرحاشیه

محمدعلی شجاعی دوم مهرماه  سال 91 به عنوان 
رئیس فدراسیون تیراندازی با کمان انتخاب شده بود 
و پیش از آن هم چند ماهی به عنوان سرپرســت کار 
می کرد. او بعد از 6 سال به دلیل دوشغله بودن نتوانست 
ریاست خود را تمدید کند، در شرایطی که از پایان دوره 
4 ساله اش مدت هاست که می گذرد. در چند ماه اخیر 
از غلامرضا شعبانی بهار، معاونت ورزش همگانی وزارت 
ورزش به عنوان گزینه اصلی برای جانشینی شجاعی 
نام برده می شد که درنهایت این اتفاق با 29 رأیی که او 

دیروز کسب کرد، رخ داد. 
مهندسی شده بود؟

»انتخابات مهندسی شده بود« این جمله ای است 

که بعد از انتخابات خیلی از فدراســیون ها شنیده 
می شــود. دیروز هم این جمله از ســوی برخی از 
کاندیداها مطرح شد، اما با توجه به اتفاقاتی که روز 
گذشــته رخ داد، این موضوع رنگ وبوی جدی تری 
به خود گرفت. گفته می شــود وزارت ورزش برای 
ادغــام برخی از معاونت های خود بــه دنبال خروج 
شعبانی بهار بود که با رفتن او به فدراسیون تیراندازی 
با کمان این اتفــاق رخ داد و حالا فرصت کافی برای 
تغییرات در معاونت های وزارتخانه وجود دارد. منصور 
عبدی یکی از کاندیداها این طور نظرش را بیان کرد: 
»ثانیه به ثانیه این انتخابات مهندسی شد و من برای 
این ورزش متاســفم. از بودجــه بیت المال به تمام 
هیأت ها پول دادند. از دیشب هم تمام مدیرکل های 
اســتانی فشــار آوردند به هیأت های اســتانی که 
شعبانی بهار باید رأی بیاورد.« داورزنی هم به طعنه 
خودش را مهندس نامیده و مثل همیشــه شائبه 
مهندسی شدن انتخابات را ردکرده است: »معمولا  
کسی که پیروز نمی شود، می گوید مهندسی شده 
است. همیشه این بحث ها به من برمی گردد، اما این 

کم لطفی است.«

شــهروند|  از حدود 1.5 ســال قبل 
که جیانی اینفانتینو، رئیس فیفــا از ورود 
ویدیوچک بــه فوتبال صحبت کــرد، این 
تکنولوژی رفته رفته در مسابقات مختلف به 
کار گرفته شــد و حالا کار به جایی رسیده 
که قرار اســت در جام جهانی نیز به صورت 
آزمایشی استفاده شود. از این رو بسیاری از 
کشــورها ویدیوچک را به لیگ های داخلی 
خود بردند و تقریبا فراگیری این موضوع بر 
همگان روشن می شود. در چنین شرایطی 

برخی کارشناسان فوتبال اعتقاد دارند ویدیوچک حتی 
به صورت آزمایشــی نیز که شــده باید در ایران مورد 
اســتفاده قرار بگیرد. مســئولان فوتبال ایران اما فعلا 

تمایلی به این موضوع ندارند.
هزینه یک میلیون و 800 هزار یورویی

اســتفاده از ویدیوچــک در مســابقات فوتبال 
هزینه های بســیار زیادی را به فدراسیون ها تحمیل 
می کند. براســاس تخمین های انجام شده استفاده 
از ویدیوچک برای مسابقات داخلی چندان به صرفه 
نیســت، اما کشورهای پیشــرفته در فوتبال حاضر 
شده اند این مبلغ هنگفت را بپردازند و در لیگ خود 
از آن اســتفاده کنند. به عنوان نمونــه آلمان ها برای 
استفاده از ویدیوچک در بوندسلیگای 20تیمی حدود 
یک میلیون و 800 هزار یورو هزینــه و در فصلی که 
گذشته از آن استفاده کردند، همچنین قرار است برای 
فصل آینده از لیگ این کشور تعداد ویدیوچک ها زیاد 
شود. با این حال، استفاده از این دستگاه ها برای ایران 
با وجود این که لیگ برترش 16تیمی برگزار می شود، 
هزینه بالایی خواهد داشــت و تصور خیلی ها بر آن 
است که این هزینه اجازه ورود فناوری برتر ویدیویی 

به فوتبال را نمی دهد. 

پول هست، استانداردسازی نیست!
با وجود این که گفته می شــود هزینه ســنگین اجازه 
ورود ویدیوچک به فوتبال ایــران را نمی دهد، اما فریدون 
اصفهانیان، رئیس کمیته داوران این موضوع را رد می کند 
و دلیل دیگری در این خصــوص دارد. اصفهانیان گفت: 
»مــا در صحبت هایی که با فدراســیون و آقای تاج انجام 
دادیم مشکل مالی برای تهیه آن نداریم، اما مشکل اصلی، 
استانداردنبودن ورزشگاه های مان است.« رئیس کمیته 
داوران حرف هایش را این طور ادامه داد: »اســتفاده از این 
سیستم ها در هر کشور بستگی به شرایط آن کشور دارد. 
امکاناتی که ورزشــگاه های ما دارند، هنوز کامل نیست و 
اســتانداردهای جهانی را ندارد، ما هم نمی توانیم از این 
تکنولوژی ها استفاده کنیم. ورزشگاه هایی داریم که هنوز 
دوربین فیلمبرداری درست وحســابی ندارند آن وقت ما 
چگونه می خواهیم از دوربین های مختلف برای ویدیوچک 
استفاده کنیم. ابتدا باشگاه ها و سازمان های مربوطه وضع 
استادیوم ها را بهبود ببخشند، سپس کمیته  داوران از این 
تکنولوژی ها اســتفاده خواهد کرد.« با این شرایط امکان 
ورود فناوری ویدیوچک به لیگ برتر ایران در  سال آینده 
نیز وجود ندارد و این درحالی اســت که کشورهایی مثل 

کره جنوبی و ژاپن از این تکنولوژی استفاده می کنند.

کــی روش،  کارلــوس 
سرمربی تیم ملی فوتبال: 
جنگیــدن فرگوســن بــا 
بیماری را تحسین می کنم/ 
لیگ برتر به خاطر تیم های 

آســیایی تعطیــل شــد نه به 
خاطر تیــم ملی/ من برنامه می دهم ولــی بقیه از آن 
سود می برند/ نمی خواهم درگیر مسائل مشکل ساز با 
مربیان و باشگاه ها شوم/  AFC باعث لطمه خوردن به 
آماده سازی تیم های آسیایی می شود/ جام ملت های 

آسیا فعلا به من ارتباط ندارد

کریمی،  هافبک  محسن 
استقلال: مــن را با جباری 
قیاس نکنید چــون هنوز 
اندازه او نشده ام/ برمی گردم 
و جواب خیلی ها را می دهم/ 

مصدومیت روی روحیه ام تأثیر 
منفی نگذاشته است/ این مصدومیت می تواند بهترین 
اتفاق زندگی ام باشد؛ چون انگیزه زیادی به من داده/ از 

ماندن شفر در استقلال خوشحالم

کریمی، ســرمربی  علی 
سپیدرود:  گذشته  فصل 
بــا ایــن عدم صداقت هیچ 
رابطــه عاطفی بــا مدیران 
مالک  نــدارم/  ســپیدرود 

باشگاه می خواست با او شریک شوم/ مالک باشگاه از 
من خواست بگویم هنوز توافق نکرده ایم اما اطلاعیه ای 
را که از قبل تنظیم شده بود، منتشر کرد/ خدا به داد 

هواداران سپیدرود برسد

فرشته کریمی، ملی پوش 
فوتســال: آمده ایــم تا 
باز هــم قهرمــان جام 
ملت های آســیا شویم/ 
برای رقبا هم خط ونشان 

می کشــم و هــم کــری 
می خوانم/ مــردم از مــا انتظار 

دارند، پیروز شویم و بهترین باشیم/ حمایت عموم 
باعث می شــود قوی تر شــویم/ تیمی جوان اما با 

انگیزه و باتجربه داریم

شــاهرودی،  رضــا 
فوتبال:  پیشکسوت 
خواســته های فنــی و 
مالی را گفتم و قرار شــد 
اســتیلی جــواب دهد/ 

بایــد شــأن و شــخصیتم 
حفظ شــود/ اگر همه چیز خوب بود، حتما باید 
قبل از نخســتین تمرین با کرانچار صحبت کنم/ 
اگر برنامه ریزی خوبی برای تیم ملی امید صورت 
بگیرد، به موفقیت می رسیم/ باید بدانم حضورم در 

تیم امید از نظر فنی مفید هست یا نه.

شهروند|  درست از زمانی که کارلوس کی روش درباره علت غیبت خود 
در مراسم مهم قرعه کشی جام ملت های آسیا به مردم و رسانه ها توضیح 
داد ، شــایعات درباره تغییرات در کادرفنی تیم های باشــگاهی لیگ 
برتر و تیم ملی به اوج خود رسید. کی روش رسما گفته بود بعید است 

با این شــرایط بعد از جام جهانی در ایران ماندنی باشد. این 
صحبت های مرد پرتغالی اما باعث شد شایعات جنجالی در 

محافل ورزشی پیرامون برانکو ، دایی و چند مربی دیگر 
مطرح شود! تا جایی که حالا با قاطعیت می توان گفت 
آینده نیمکت تیم های لیگ برتری ارتباط مستقیم با 

ماندن کی روش در فوتبال ایران یا رفتنش دارد.
نگرانی درباره قرارداد امضا نشده برانکو

هواداران پرسپولیس از چند ماه قبل فکر می کردند 

که برانکو قرارداد خود را با این باشــگاه دو سال دیگر تمدید کرده و به نوعی 
خیال شان بابت آینده و ثبات در کادر فنی با حضور این مربی موفق راحت بود. 
منتهی بعد از این که کی روش اعلام کرد بعید است در ایران بماند،  به یکباره 
برانکو در مصاحبه ای تأکید کرد که هیچ قراردادی با پرسپولیس امضا نکرده 
و فقط یک تفاهمنامه با مدیران باشگاه امضا کرده است. همین اظهارنظر 
عملا باعث شد که شایعه احتمال حضور برانکو ایوانکوویچ در تیم ملی باز 
هم بر سر زبان ها بیفتد. انتخاب زلاتکو کرانچار دوست و هم وطن برانکو 
به عنوان سرمربی تیم امید که اتفاقا ارتباط خوبی با کی روش ندارد 

هم به این شایعات دامن زده است.
دایی در پرسپولیس، اسکوچیچ در سایپا؟

با مطرح شــدن شــایعه حضور برانکو در تیم ملی،   این 
بار شــایعه عجیب احتمال حضور علی دایی در کادر فنی 
پرسپولیس بازتابی خیره کننده در محافل ورزشی داشت. 
دایی که نتایج درخشــانی با ســایپا در لیگ برتر گرفت و 
سهمیه آسیا هم کسب کرد، طبق گفته مدیرعامل سایپا با 

این باشگاه قرارداد دارد منتهی همه می دانند که او تمایل زیادی به بازگشت به 
نیمکت پرسپولیس دارد. جالب اینجاست که با افتادن نام دایی بر سر زبان ها 
به عنوان سرمربی بعدی احتمالی پرسپولیس )اگر کی روش برود و برانکو جای 
او را بگیرد( گفته می شــود که دراگان اسکوچیچ سرمربی تیم دسته یکی 

خونه به خونه بابل اصلی ترین گزینه جانشینی دایی در سایپا خواهد بود. 
نیمکت چند باشگاه وابسته به تصمیم کی روش!

تیم ملی شانس زیادی برای قهرمانی در جام ملت های آسیا با توجه به گروه 
راحتی که در آن قرار گرفتیم دارد. فدراسیون تمایل دارد قرارداد کی روش را تا 
جام ملت ها تمدید کند و این مربی به هیچ عنوان راضی به انجام چنین کاری 
نیست و قرارداد بلندمدت 4 ساله می خواهد! منتهی با توجه به شرایط دلار 
و مشکلات اقتصادی، فدراسیونی ها از تأمین مبلغ قرارداد سنگین کی روش 
ناتوان هستند. با این وجود در شرایط کنونی همه نگاه ها به آینده کی روش 
اســت. اگر او در تیم ملی بماند ، برانکو و دایی در پرسپولیس و سایپا ماندگار 
خواهند شد،  اما اگر کی روش برود ، شاید اتفاقاتی رخ بدهد که در این گزارش 

آن را مرور کردیم.

5 دلیل برای برتری کی روش به برانکو
 جلال چراغپور به »شهروند« می گوید سرمربی کروات پرسپولیس امتحانش را 12 سال قبل 

پس داده و دلیلی برای حضورش در تیم ملی نیست
شهروند|  پایان جام جهانی اتفاق مهمی برای فوتبال ایران است. فارغ 
از نتایجی که امکان دارد در بزرگترین فستیوال فوتبال دنیا برای تیم ملی 
اتفاق بیفتد، آنچه اهمیت دارد سرنوشت سرمربی تیم ملی است. قرارداد 
کارلوس کی روش بعد از جام جهانی به پایان می رسد و آنچه سرنوشت 
تیم ملی را مبهم می کند، نزدیک بودن مســابقات جام ملت های آسیا 
است. تیم ملی فوتبال باید 6 ماه بعد از پایان جام جهانی در جام ملت های 
آسیا شــرکت کند. قرارداد کی روش بعد از جام جهانی تمام می شود و 
فدراسیون فوتبال با پیشنهادی 6 ماهه برای تمدید باعث تکدر خاطر 
این سرمربی پرتغالی شده اســت. کی روش حاضر نیست قراردادش را 

تا پایان جام ملت ها تمدید کند و فدراســیون هم هنوز برنامه جدیدی 
برای تمدید قرارداد او ندارد. از طرف دیگر زمزمه هایی مبنی بر انتخاب 
جانشین کی روش مطرح شده و شــایعات زیادی را ایجاد کرده است. 
بعد از رسمی نبودن تمدید قرارداد برانکو با پرسپولیس و اختلافاتی که 
کی روش با فدراسیون پیدا کرده، شایعات عجیبی درباره انتخاب برانکو 
به عنوان سرمربی تیم ملی مطرح شده اســت. به ویژه این که خود او هم 
برای نشســتن روی نیمکت تیم ملی ابراز تمایل کرده اســت. »جلال 
چراغپور« در گفت وگو با خبرنگار »شهروند« دلایلی را برای برتر بودن 
کی روش نســبت به برانکو مطرح کرده که آنهــا را در ادامه می خوانید: 

برانکو ایوانکوویچ 8 سال پیش و بعد از دیدار آخر 
تیم ملی مقابل آنگولا در جام جهانی 2010 جوری 
از فوتبال ایران رفت که به نظر می رسید بازگشتی 
برایش در کار نباشــد. من نمی دانم موضوع بازگشت او به 
تیم ملی چگونه مطرح شده اما آنچه مشخص است برانکو 
آزمون خود را در تیم ملی پس داده و همه ما به خاطر داریم او 
چطور 8 سال پیش تیم ملی را کرخت کرد و رفت. برانکو بعد 
از جام جهانی آلمان رکودی به فوتبال ما هدیه داد که تا حالا 
نظیر آن را ندیده بودیم. او همیــن کار را درحال حاضر هم 
دارد با پرسپولیس انجام می دهد و می بینیم که چقدر این 

تیم بی حس و حال شده است.

اگر می بینید پرسپولیس هنوز برای تمدید قرارداد برانکو مردد است، به خاطر 
نتایج او با پرسپولیس در آسیا است. پرسپولیسی ها انتظار زیادی از تیم شان در آسیا 
دارند و می خواهند ببینند آیا برانکو می تواند این انتظارات را برآورده کند یا نه و بعد 

از آن قرارداد او را تمدید کنند.

به نظر من این روزها پرسپولیس با برانکو حال خوبی ندارد و اذیت می شود. اشتباهات 
برانکو در شکست های پرسپولیس کاملاً مشهود است. او پیروزی در دیداری حساس 
مقابل الجزیره را با باخت عوض کرد آن هم فقط به خاطر اشــتباهات خودش. برانکو 

مربی دست نخورده ای برای تیم ملی نیست و نمی تواند هوای جدیدی را به فوتبال ایران تزریق کند.

از مقایسه بین کی روش و برانکو برای این که کدام یک 
برای نشســتن روی نیمکت تیم ملی شایسته تر هستند 
متعجبم. نهایــت کلاس کاری برانکو این اســت که او 
یک مربی ســطح بالا از اروپای شرقی است و تفاوت زیادی با امثال 

کی روش و حتی شــفر دارد. ببینید که شفر وقتی به استقلال آمد 
چقدر زود ســوار فوتبال ایران شــد اما برانکو دو سال طول کشید 

تا در پرســپولیس به نتایج خوب برســد. آقای پروفسور آن زمانی 
که روی نیمکت تیم ملی نشست تازه از دستیاری مربی مثل بلاژه 
ویچ مرخص شده بود و شرایطش مثل این روزها نبود و به نظر من 

گزینه مناسبی برای تیم ملی نیست.

ای کاش به دســتاوردهای کی روش توجه 
کنیم و دســت به هر قیاســی نزنیم. به اعتقاد 
مــن قیاس بیــن برانکــو و کــی روش قیاس 
مع الفارق اســت چون شــباهتی با هم ندارند. چطور 
می شــود کی روش را با برانکو مقایســه کنیم؟ برانکو 
در تیم باشــگاهی خود بازی را که برده با تعویض های 
اشــتباهش از دســت می دهد. آن هم بازی در سطح 
لیگ قهرمانان آســیا که هرگز قابل قیاس با دیدارهای 
جام جهانی و حتی جام ملت های آســیا هم نیست. آیا 
برانکو می تواند فضــای جدیدی به تیم ملی بدهد؟ آیا با 

او روح تازه ای به فوتبال ملی ما تزریق می شود؟«
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پرسپولیس در انتظار نتیجه آسیا است برانکو آزمونش را پس داده است  برانکو- کی روش؛ قیاس مع الفارق

 اشتباهات عجیب برانکو

برانکو در بهترین حالت اهل اروپای شرقی است

بررسی همه دلایلی که باعث افت تیم برانکو در ماه های گذشته شده است

راز زیبا بازی نکردن پرسپولیس
 پرسپولیس بزرگترین ضربه را از حاشیه های برخی بازیکنان و البته اشتباهات برانکو ایوانکوویچ خورد

آینده برانکو، دایی و اسکوچیچ بعد از جام جهانی مشخص می شود؟

نیمکت های لیگ برتر در گروی تصمیم کی روش

شهروند|  برنده شدن و موفقیت نباید دلیلی برای نادیده گرفتن نقاط ضعف 
و پاسخگونبودن باشد. منتهی برانکو ایوانکوویچ با استفاده از آماری که متعلق 
به کل فصل است،  منتقدان خود را بدبین تلقی می کند!  این در حالی است که 
علاوه بر کارشناســان،  هواداران هم در چند ماه گذشته به عملکرد تیم از نظر 
فوتبالی انتقادهای جدی دارند و از شــرایط راضی نیستند. پرسپولیس بدون 
تردید از روزهای اوج خود فاصله گرفته است. فوتبال این تیم دیگر تماشاگران و 
رسانه ها و منتقدان را به وجد نمی آورد! این تیم از روزهای باشکوه دو فصل اخیر 
فاصله ای نگران کننده گرفته و حالا همه نگران آینده هستند. آینده ای که به 
خاطر محرومیت باشگاه از نقل وانتقال بازیکن و جدایی احتمالی چند ستاره 
می تواند سیاه باشــد؛ اما راز این اضمحلال فنی پرسپولیس که یک تنه تمام 
رکوردها را در سال های اخیر جابه جا کرده است، چیست؟ پاسخ این سوال را 

باید در اتفاقات مختلف درون تیم در ماه های اخیر دنبال کنیم.
بحران طارمی!

جرقه سقوط آزاد پرسپولیس از فوتبال زیبا به فوتبال نتیجه گرا،  درست از 
فردای محرومیت چهارماهه مهدی طارمی آغاز شد. بهترین گلزن و بازیکن 
دو فصل اخیر فوتبال کشور به خاطر شکایت باشگاه ریزه اسپور محروم شد و 
علاوه بر آن فیفا باشــگاه را هم از دو پنجره نقل وانتقالاتی محروم کرد. به این 
ترتیب باشگاه فرصت جذب بازیکن جدید از فصل نقل وانتقالات زمستانی را 
از دســت داد. طارمی برای پرسپولیس فقط یک بازیکن گلزن نبود. او به خط 
میانی کمک می کرد و هماهنگی بسیار زیادی با  هافبک ها و وینگرهای تیم 
داشت. درواقع او با کمک کردن به خط میانی نقش اصلی را در معماری حملات 
به دوش می کشید و خودش هم به  عنوان یک تمام کننده خوب ظاهر می شد. 

همه اینها بهترین دلیل برای خوب بازی کردن پرسپولیس بود.
پایان روزهای اوج مثلث طلایی!

با رفتن طارمی آقای گل لیگ باز هم مهاجم پرســپولیس بود. علی علیپور 
توانســت بار گلزنی تیم را در غیاب طارمی به دوش بکشد اما نکته اینجاست 
که نبوغ فوتبالی او بدون تردید پایین تــر از طارمی بود. با محرومیت طارمی 
جالب اینجاست که مثلث طلایی و ویران کننده او با احمدزاده و مسلمان هم 
به فراموشی سپرده شــد و این دو بازیکن به اضافه کمال کامیابی نیا هم دیگر 
نتوانستند مثل دو فصل اخیر در ترکیب پرسپولیس بدرخشند. گادوین منشا 
هم البته در فصل اول حضور خود در پرسپولیس تا وقتی طارمی در تیم حضور 
داشت با بحران پاس ندادن بازیکنان روبه رو بود و سپس بعد از رفتن طارمی هم 

نتوانست به هماهنگی خوبی با سایر بازیکنان برسد.
دردسرهای محسن مسلمان!

محسن مسلمان بازیکن کامل و بدون ایرادی نیست،  منتهی در سال های 
اخیر بهترین  هافبک پرسپولیس و فوتبال ایران بوده است. البته حواشی اطراف 
این بازیکن و اعتراض هایی که به تعویض شدن داشت درنهایت کار دستش داد و 
او را به یک نیمکت نشین محض تبدیل کرد. افت مسلمان و نیمکت نشینی اش 
هم شادابی را از فوتبال پرسپولیس گرفت و بشار رسن هم با تمام پتانسیل فنی 

که دارد نتوانست جای او را آن طور که باید پر کند.
روزهای همیشه بد آقای دروازه بان و نقش سید جلال!

در فضای مجازی هواداران پرسپولیس با علیرضا بیرانوند شوخی می کنند که 
این بازیکن به خاطر کلین شیت ها و کم گل خوردن پرسپولیس باید بخش قابل 
توجهی از قرارداد خود را به سید جلال حسینی بدهد! حقیقت اما اینجاست 

که این شوخی را باید به شــکلی ویژه جدی گرفت! بارها و بارها ثابت شده که 
پرسپولیس سازمان دفاعی قدرتمند خود را مدیون سیدجلال حسینی بوده 
و هر وقت که این بازیکن در ترکیب حضور نداشته، فاجعه رخ داده است. نمونه 
تازه آن هم اشتباهات عجیب و غریب خط دفاعی پرسپولیس در بازی با الجزیره 
بود که باعث شد سرخپوشان خودشان با اشتباهات فردی نتیجه را به حریف 
نه چندان قدرتمند اماراتی واگذار کنند. بیرانوند هم بارها و بارها نشان داده که در 
زمان فشار تمرکز خود را از دست می دهد و گل های بسیار بدی دریافت می کند. 
بعد از بیرانوند می توان به جواب ندادن عملکرد بازیکنانی چون شجاع خلیل زاده 
و شایان مصلح به عنوان دو خرید تدافعی سرخپوشان اشاره کرد. افت حسین 
ماهینی که رفته رفته پا به سن می گذارد هم در از بین رفتن ساختار دفاعی در 
روزهایی که سید جلال نیست در به بحران خوردن پرسپولیس بی تأثیر نیست.

عادت بد پروفسور!
روش برانکو در پرســپولیس به گونه ای بوده که او یا آن قــدر به بازیکنان 
تعویضی اش کم بازی می دهد که آنها از فرم خوب خود خارج شوند و افت کنند، 
یا آن قدر به حضور یک بازیکن در ترکیب پافشاری می کند که عملا آن بازیکن 
از بازی کردنش مطمئن است و تقریبا در زمین فقط راه می رود! نمونه بارز این 
مسأله هم می تواند سیامک نعمتی، بهترین بازیکن فصل قبل پیکان باشد که 
به خاطر نیمکت نشینی های زیاد از دوران اوج خود فاصله ای زیاد گرفت. حتی بر 
خلاف دو فصل اول که برانکو بازیکنان جوانی چون مسلمان،  احمدزاده،  انصاری 
و محرمی را از نظر فوتبالی متحول کرد، در این فصل جوان هایی چون احسان 
علوان زاده،  آدام همتی،  حمیدرضا طاهرخانی و... به عنوان نفرات زیر 23  سال 

نتوانسته اند برانکو را برای حضور در ترکیب قانع کنند.


